

## Was ist TUMi?

TUMi (TUMinternational) bietet internationalen Studierenden Unterstützung beim Einleben in München sowie ein umfangreiches Kulturprogramm während des Semesters. Das Programm richtet sich an internationale Austausch- und Vollzeitstudierende an der TUM.

TUMi ist Mitglied im Erasmus Student Network. Die europäische Studierendenorganisation unterstützt und fördert den internationalen Austausch von Studierenden. Das ESN gibt es an über 900 Hochschulen in mehr als 40 Ländern.



TUMi organizes many excursions throughout the semester to destinations like Berlin, Dresden or Neuschwanstein castle.

## What is TUMi?

TUMi (TUMinternational) offers support both for international exchange and degree students. We assist in bureaucratic matters and organize socio-cultural events throughout the semester.

TUMi is a member of the Erasmus Student Network. ESN is a European student organization with the mission to foster student mobility and international exchange in higher education. The ESN is active at more than 900 universities in more than 40 countries.

### Contact

#### TUMinternational

Technical University of Munich  
TUM Global and Alumni Office  
Arcisstr. 21  
80333 Munich

Phone +49 89 289 25477  
E-mail: [tumi@zv.tum.de](mailto:tumi@zv.tum.de)

Facebook: ESN TUMi Muenchen  
[www.international.tum.de/tumi](http://www.international.tum.de/tumi)

Photos: Olga Dobrowolska, Armin Graeber,  
Andreas Heddergott / TUM

TUMi is a member of the ESN network.  
The program is funded by the German Academic Exchange Service (DAAD) with funds of the Federal Foreign Office



# TUMi

The Orientation and Support Program  
for International Students at TUM



## Von Studierenden für Studierende

Alle Aktivitäten von TUMi werden von studentischen Tutoren durchgeführt. Die Tutoren engagieren sich ehrenamtlich in ihrer Freizeit. Viele von ihnen haben selbst Auslandserfahrung oder einen internationalen Hintergrund. So können sie sich sehr gut in die Lage der internationalen Studierenden hineinversetzen.

### Orientierungswochen

Vor Beginn der Vorlesungszeit organisiert TUMi Orientierungswochen für internationale Studierende. In diesen zwei Wochen helfen Dir die TUMi Tutoren bei Behördengängen, beim Zurechtfinden an der Universität und geben wertvolle Hinweise zum Alltag in München. Daneben bietet TUMi Aktivitäten wie Stadtführungen, Museumsbesuche, Ausflüge und Partys an.

### Semesterprogramm

Das Semesterprogramm schließt direkt an die TUMi Orientierungswochen an. Es beinhaltet Ausflüge, Konzertbesuche, Filmabende, Sportveranstaltungen und vieles mehr. Das Sprachencafé TalkTUM[i:] und der interkulturelle Länderabend finden regelmäßig statt. Die Termine findest Du auf der TUMi Webseite.

### Newsletter

Wir verschicken wöchentlich einen Newsletter, in dem wir über anstehende Veranstaltungen, Infos von unseren Partnern, Ausschreibungen und sonstige für internationale Studierende interessante News informieren. Melde Dich hier für den Newsletter an: <http://go.tum.de/453334>

## Was machen wir?

### TUMi...

- Unterstützt Dich beim Einleben an der TUM
- Bietet Dir Betreuung und Orientierung
- Zeigt Dir München und Umgebung
- Hilft Dir dabei, neue Freunde finden
- Veranstaltet regelmäßige internationale Treffen (Länderabend, Sprachencafé TalkTUM[i:])



At occasions like the Language Café TalkTUM[i:], you get the chance to learn about other countries and cultures.

## What do we do?

### TUMi...

- Supports you settling in at TUM
- Gives you orientation and advice
- Shows you Munich and the surrounding area
- Helps you make new friends
- Organizes regular international meetups (Länderabend, Language Café TalkTUM[i:])

## For students by students

All TUMi activities are led by student tutors. They are volunteers and organize the events in their free time. Many of the tutors are former exchange students or come from international backgrounds, so they know what it's like to be new in a foreign country.

### Orientierung weeks

Before the lectures start, TUMi organizes a two-week orientation program for international students. The TUMi tutors assist you in bureaucratic matters and provide useful tips for everyday life on campus and in Munich. In addition, TUMi offers cultural and social activities such as guided city tours, museum visits, excursions and parties.

### Semester program

The semester program starts right after the orientation weeks. It includes excursions, concerts, movie nights, sport events and much more. The Language Café TalkTUM[i:] and our intercultural get-together (Länderabend) take place on a regular basis. For exact dates, please check the TUMi website.

### Newsletter

TUMi publishes a newsletter in which we inform about events, activities and other interesting information for international students. Subscribe to the newsletter on the following website: <http://go.tum.de/453334>